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بازدید استاندار فارس از نمایشگاه 
رویداد عصر امید 

اســتاندار فارس در بازدید از نمایشــگاه رویداد عصر 
امید که در محل مصــای امام خمینی تهران برگزار 
گردید در نشســت صمیمانه با دکتر طهرانچی رئیس 
دانشــگاه آزاد اسامی بر اســتفاده از توانمندی های 
دانشگاه آزاد اسامی در حل مسئله ها و چالش های 
اجتماعی شهرها و استان ها تاکید نمود. محمد هادی 
ایمانیه در این دیدار اظهار نمود شــاخصه های دانش 
بنیان و کارآفرینی در دانشــگاه آزاد اســامی مرتباً 
رو به پیشرفت اســت و مجموعه حاضر در نمایشگاه 
عصرامید نشــان از توانمندی دانشگاه آزاد اسامی در 
پیشــبرد اهداف پژوهشی شهرها و شهرستان ها دارد. 
استاندار فارس همچنین بر تســریع در اجرای پروژه 
مسکن کارکنان دانشــگاه آزاد اسامی تاکید کرد واز 
اعام آمادگی ارگان های اســتانی برای ارائه مجوز ها 
و اجرای فرایند ســاخت و ساز این مجموعه خبر داد 
اظهار امیدواری کرد که دانشــگاه آزاد اسامی استان 
فارس بتواند به عنوان اولین دانشــگاه در سطح کشور 
مجموعه مســکونی کارکنان خویش را افتتاح نماید.

دکتر محمد مهدی طهرانچی نیز در این دیدار ضمن 
تقدیر از حضور اســتاندار فارس در نمایشگاه رویداد 
عصر امید، توجه ایشان به امور پژوهشی و فعالیت های 
دانش بنیان دانشــگاه آزاد اسامی را مورد تقدیر قرار 
داد و با تاکید بر اجرای طرح های پایش رشــته های 
مختلف در شــهر های استان ها این طرح را به عنوان 
راه حلی موثر در جهت حل مشکل جذب دانشجویان 
دانشگاه های استان برشــمرد و ابراز امیدواری نمود 
که در رویکرد جدید دانشــگاه بــا تاکید بر پژوهش 
محور بودن و افزایش آمــوزش های مهارتی و همراه 
با اشتغال دانشــجویان،  بتوانند در جذب حداکثری 
دانشجو به این دانشگاه تاثیر گذار باشد. در این بازدید 
محمدهادی ایمانیه از غرفه های دانشگاه آزاد اسامی 
اســتان فارس حاضر در رویداد ملی عصر امید بازدید 
و اظهار امیــدواری کرد که در آینده نزدیک مجموعه 
شــرکت های دانش بنیان، استارتاپ ها و زیرساخت 
های پژوهشی آزمایشگاهی دانشگاه های آزاد اسامی 
استان فارس در نمایشگاه مستقلی در استان به نمایش 
در آمده و توانمندی های دانشگاه آزاد اسامی در حل 
مسئله و چالش های شــهر و استان هرچه بیشتر به 

نمایش گذارده و به کار بسته شود.

قطع برق ادرات پرمصرف هرمزگان
مدیرعامــل شــرکت توزیــع نیروی برق اســتان 
هرمــزگان گفت: ادارات و اماکن دولتی که بیش از 
الگوی تعیین شده برق مصرف کنند، برق آنها قطع 
می شــود. محمد کریمی افزود:  بر اساس مصوبه 
هیئت وزیران ،دستگاههای دولتی موظف هستند 
در ســاعات اداری مصرف برق خــود را 30 درصد 
نســبت به مدت مشابه سال گذشته کاهش دهند. 
پس از پایان ســاعت اداری نیز مصــرف برق این 
اماکن باید 60 درصد کاهش یابد. کریمی ادامه داد: 
اداراتی که مصرف آنها بیش از الگوی تعیین شــده 
باشــد در گام نخست به آنها اخطار داده می شود . 
درصورت عدم توجه به اخطار قطع برق و ادامه روند 
مصرف، برق آنها قطع میگــردد و وصل مجدد آن 
منوط به ارائه تعهد بالاترین مقام آن دستگاه مبنی 
بر رعایت الگوی مصرف است.وی اظهار داشت: در 
حال حاضر با نصب کنتورهای هوشــمند، مصرف 
برق ساختمانهای دولتی بصورت آناین کنترل می 
شود. این اقدامات با هدف حفظ پایداری شبکه برق 
مشترکان و تداوم روند تولید ادامه خواهد یافت و به 
همین دلیل، اداره ها باید پس از پایان ساعت کاری، 
نسبت به خاموش کردن دستگاه های سرمایشی و 

روشنایی های غیرضروری اقدام کنند.

خبر

 متروپلیسم ایرانی 
همپای امپریالیسم جهانی

لذا با توجه به فاجعه ای که در دوم خرداد ۱۴0۱ 
در برج های دوقلوی آبادان موســوم به »متروپل« 
افتــاده و تداعی گــر حوادث دل خــراش دیگری 
مانند جنگ خانمان ســوز تحمیلی و آتش سوزی 
وحشــتناک ســینما رکس آبادان در اذهان شده، 
می تواند بیانگر نگرشــی اختاپوسی و مفسده انگیز 
باشــد که بر فرآیندهــای مدیریتی و فرصت های 
آمایش ســرزمینی حاکم است. مکانیسمی که در 
آن به جای رعایت اســتانداردهای علمی، با جعل 
و رانت و رابطه ســیطره نامبارک و ویرانگر خود را 
بر فرآیندهای ساخت وساز زیرساخت ها در کشور 
گســترانده اســت که روحیه اعتماد ملی، تعامل 
همگرایانه دولت و ملت را به شــدت دچار خدشه 
و تخریب کرده و ابعــاد مختلف فرآیندی فکری، 
مدیریتــی و کارکردهای اخاقــی و اجتماعی را 
آلوده کرده است. این نوع نگرش فرهنگی و فلسفی 
معیــوب و فــارغ از علم، کارآمدی و اثربخشــی، 
در اداره مملکت آن چنان رســوخ و عمیق شــده 
کــه در ادبیات سیاســی و اجتماعی عام و خاص 
فصلــی مفصل را به خود اختصاص داده اســت.از 
این منظر می توان ادعا کرد عماً در افکار عمومی، 
رسانه ها و کنشــگران مدنی مکتب متروپلیسم با 
شاخصه های فوق شناخته شــده و جاافتاده است. 
واژه ای کــه می تواند به نوعی همپای امپریالیســم 
جهانی، سوءاستفاده از زیردستان، ضعفا و طبقات 
فرودست جامعه را نمایندگی کند. می تواند بیانگر 
وضعیت گروه ها و باندهایی باشد که تحت الحمایه 
اصحاب قدرت، از رانت هایی ویژه برخوردار شــود. 
موضوعی کــه در حادثه متروپل آبــادان خود را 

ملموس تر آشکار کرده است. 

ادامه از صفحه اول

احداث مزرعه ۲ هکتاری اسطوخودوس 
در فامنین

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان فامنین از احداث مزرعه 
دو هکتاری اســطوخودوس در این شهرستان خبر داد.

منصور خزایی گفت: با هدف مدیریت منابع آب و ترویج 
کشــت گیاهان دارویی، در اراضی شهرســتان فامنین 
در ســطح دو هکتارکشــت گیاه دارویی اسطوخودوس 
انجام شده اســت.وی با بیان اینکه قصد بر آن است که 
با فعالیت های آموزشی و ترویجی سطح زیر کشت انواع 
گیاهان دارویی در دستور کار قرار گیرد، افزود: گیاه دارویی 
اسطوخودوس چندساله و دارای سیستم ریشه ای عمیق و 
مقاوم به سرما و خشکی بوده که عاوه بر مصارف درمانی 
بصورت سنتی و نیز  کاربرد در صنایع دارویی و بهداشتی 
بصورت روغن و اســانس کاربرد دارد.خزایی یاد آور شد: 
در سال های اخیر مزارع اسطوخودوس در زمینه صنعت 
گردشگری نیز مورد استقبال در سطح کشور قرار گرفته 
و توسعه کشــت آن می تواند موجب رونق  گردشگری 
طبیعی در شهرستان باشد.مدیر جهاد کشاورزی فامنین 
در پایان گفت: گسترش مزارع کشت گیاهان دارویی در 
کنار توســعه واحدهای گلخانه ای از جمله اهداف لازم 
برای مصرف بهینــه آب، حفاظت از منابع آب و خاک و 
افزایش درآمد کشاورزان بخصوص در سال های کم آبی 
و خشکسالی است که توجه بیشتر کشاورزان منطقه به 
اهمیت تغییر الگوی کشت در کشت محصولات کم آب بر 

و مدیریت منابع آب شهرستان ضرورت دارد.

ملخ های مراکشی بلای جان بخش 
کشاورزی رودبار

مدیر جهاد کشاورزی رودبار ملخ های مراکشی را بای جان 
بخش کشاورزی این شهرستان دانست و گفت: برای پایش 
و کنترل ملخ های مراکشــی هزینه و وقت زیادی صرف 
شد.سروش ابراهیمی با بیان اینکه امسال هجوم ملخ ها 
به مراتع رودبار بســیار بیشتر از سال گذشته بوده است، 
اظهار کرد: ســال گذشته مبارزه با آفت ملخ مراکشی در 
۲0 هــزار هکتار از اراضی رودبار انجام شــده بود؛ این در 
حالی است که امسال در بیش از 3۱ هزار هکتار از اراضی 
با آفت ملخ مراکشی مبارزه کردیم.وی با بیان اینکه ملخ 
های مراکشی بای جان بخش کشاورزی رودبار شده اند، 
افزود: با اقدامات انجام شده خوشبختانه خسارت چندانی 
به باغات وارد نشده است.ابراهیمی ادامه داد: هنوز ملخ های 
مراکشی در مناطق بالادست رودبار وجود دارند و مبارزه در 
حال انجام اســت، اما در مجموع این آفت کنترل شده و 
هیچ نگرانی در این خصوص وجود ندارد.وی خاطرنشان 
کرد: هزینه های زیادی برای کنترل آفت ملخ مراکشی در 
شهرستان انجام شده و از آذر ۱۴0۱ مجددا برای شناسایی 
کانــون های این آفــت اقدام خواهیــم کرد.مدیر جهاد 
کشاورزی شهرستان رودبار تصریح کرد: اگرچه بیم آن می 
رفت ملخ ها از مراتع به سمت باغات بیایند، اما خوشبختانه 

با سمپاشی های به موقع مانع از بروز این مشکل شدیم.

با کمک جهاددانشگاهی
راه اندازی مرکز تخصصی درمان 

ناباروری در ایلام
اســتاندار ایام گفت: با کمک جهاد دانشگاهی و تاش و 
هماهنگی دکتر فاحی نماینده استان در مجلس شورای 
اســامی مرکز تخصصی نابــاروری در اســتان باحضور 
متخصصان موسســه رویان در اســتان راه اندازی خواهد 
شد.دکتر »حســن بهرام نیا« در نشست شورای فرهنگ 
عمومی استان اظهار کرد: یکی از مولفه های اصلی و مهم 
قدرت در هر کشــوری جمعیت و جوانی آن اســت و در 
آمارگیری جمعیت در سال ۸۵ بیش از 3۵ درصد )بیش از 
یک سوم( جمعیت کشور را جوانان تشکیل می دادند، اما در 
سال ۱39۵ این آمار به ۲۵ درصد یعنی یک چهارم کاهش 
یافته اســت و این یک زنگ خطر اســت.وی گفت: بحث 
ناباروری یکی از پارامترهای اصلی افزایش جمعیت است که 
با کمک جهاد دانشگاهی و تاش هماهنگی دکتر فاحی 
نماینده استان در مجلس شورای اسامی مرکز تخصصی 
ناباروری در استان باحضور متخصصین موسسه رویان در 
استان راه اندازی خواهد شد.بهرام نیا به بحث فرهنگسازی 
در بحث نشــاط و شادابی جامعه پرداخت و خواستار ارائه 
برنامه هایی در این زمینه شد و تصریح کرد: تصمیم سازی 
در خصوص مباحث فرهنگی جامعه باید در کارگروه های 
پایین دستی صورت گیرد و بعد به شورای فرهنگ عمومی 

برای تصمیم گیری نهایی ارجاع داده شود.

خبر

مدیر بهره برداری و نگهداری از تاسیســات 
آبی شــرکت آب منطقه ای خراسان رضوی 
گفــت: طی بارندگی هــای اخیر، حجم آب 
وارد شــده به ســدها ۱0 الی ۱۱ میلیون 
مترمکعب بوده اســت که این میزان سبب 

ایجاد جریان آب در سدها نمی شود.
 ادریــس قائمی در دومین جلســه کمیته 
مدیریــت بحــران و پدافنــد غیرعامل که 
بــا حضور مدیــر عامل، مدیــران امور آب 
شهرســتان ها و ستاد شرکت آب منطقه ای 
برگزار شد، با اشاره به وضعیت سدها نسبت 
بــه بارندگی های اخیر اســتان اظهار کرد: 
خوشبختانه با وجود بارندگی ها دو الی سه 
ســد که در وضعیت بحرانی کــم آبی قرار 
داشتند مانند ســد ارداک، مقداری تعدیل 

شدند.
وی افزود: طی بارندگی هــای اخیر، حجم 
آب وارد شده به سدها ۱0 الی ۱۱ میلیون 
مترمکعب بوده اســت که این میزان سبب 

ایجاد جریان آب در سدها نمی شود.
مدیر بهره برداری و نگهداری از تاسیســات 
آبی شــرکت آب منطقه ای خراسان رضوی 
گفت: حجم آب وارد شــده در سد چهچهه 
از ابتدای ســال جاری ۴ میلیون مترمکعب 
و در سد دوستی 6 میلیون مترمکعب بوده 

است.
قائمی با اشاره به خالی بودن ظرفیت سدها، 
ادامه داد: اگر هر ســیل را نعمت بدانیم، به 
دنبال هر نعمت ســیل ظرفیت ســدها تا 
مقداری پرُ می شــوند و با توجــه به اینکه 
در حال حاضر حجم ذخیره آب در ســدها 
کم است اگر تا چند ســال آینده از نعمت 
سیاب بهره مند شویم ســدها از ظرفیت 

حجمی مناسبی برخوردار هستند.
وی افزود: نحوه عملکرد دریچه، عامل بروز 
تهدید یا ایجاد بحران در هنگام بروز سیاب 
اســت به طوری که اگر ســیاب در زمان 

تحویــل آب اتفاق بیفتد  هــر نوع عملکرد 
مربوط به سد به بحران تبدیل می شود.

 قائمــی ادامه داد: در این صورت اگر آب به 
رودخانه منتقل شــود هدر می رود و با وارد 
شدن به کانال سبب ایجاد رسوب و نیازمند 

لایروبی می شود.
مدیر بهره برداری و نگهداری از تاسیســات 
آبی شرکت آب منطقه ای خراسان رضوی، 
افــزود: در راســتای برنامه هــای مدیریتی 
پدافند و مقابله با بحران، پیشــنهاد می کنم 
دستورالعمل های بهره برداری از سدها در 
اختیار ذی نفعان و مســئولین محلی قرار 
گیرد تا از شــرایط اضطرار به درستی عبور 

کنیم.
در ادامــه حمیرا شــامکوییان، رئیس گروه 
مطالعات آب های ســطحی شــرکت آب 

منطقه ای خراسان رضوی با اشاره به بررسی 
وضعیت بارندگی در ایســتگاه های مبنا ) تا 
پایان اردیبهشت ماه(، اظهار کرد: گزارشات 
روزانه اســتان بر اســاس آمار ۱۵ ایستگاه 
باران ســنجی مبنا تهیه می شود.بر اساس 
این آمارها تا پایان اردیبهشــت ماه ســال 
جاری بیشــترین بارندگی در ایستگاه درگز 
معادل ۲۴۵.۵ میلی متر و کمترین بارندگی 
در ایستگاه درونه معادل 39 میلی متر ثبت 

شده است.
وی در خصوص خاصه ســیاب های اندازه 
گیری شده استان افزود: در اردیبهشت ماه 
ســال جاری ۷۱ ســیاب در رودخانه های 
خراسان رضوی توسط کارشناسان صحرایی 

اندازه گیری شده است.
رئیس گــروه مطالعات آب های ســطحی 

شرکت آب منطقه ای خراسان رضوی ادامه 
داد: از این تعداد ۴۷ ســیاب در تاریخ ۱۲ 
تا ۱۷ اردیبهشت، ۲0 سیاب در تاریخ ۱9 
تا ۲۴ اردیبهشت و 3 سیاب در تاریخ ۲9 
تا 3۱ اردیبهشــت ماه جاری اندازه گیری 

شده است.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب منطقه 
ای خراســان رضوی، وی با اشاره به اینکه 
بیشــترین تعداد سیاب در محدوده مشهد 
چناران ثبت شــده اســت، گفت: بر اساس 
جمع بندی ســیاب های اندازه گیری شده 
بیشــترین دبی پیک در ایســتگاه قلعه نو 
معادل ۲00 متر مکعب بــر ثانیه در تاریخ 
۲9 اردیبهشت ماه اســت که با اشل پیک 
۲90 سانتی متر و روش مقطع برداری این 

مقدار برآورد شده است.

رئیس گروه مطالعات آب های سطحی شرکت آب منطقه ای استان خراسان رضوی: طی بارندگی های اخیر

ورود بیش از ۱۰ میلیون مترمکعب آب به سدها

فاطمه بلورکش، بانوی ورزشکار شرکت آب و فاضاب شیراز 
و عضو تیم پارابدمینتون بعد از کسب مدال برنز برای کشور 
عزیزمان در مسابقات جهانی پارابدمینتون در میان استقبال 
گرم مدیرعامل، معاونین و همکاران ورزش  دوســت شرکت 
آب و فاضاب شــیراز و نیز جمعی از مســئولان  ورزشی 
اســتان فارس وارد شــیراز شــد.تیم پارابدمینتون بانوان 

ایران با حضور فاطمه بلورکش، بانوی شایســته آبفا شیراز 
در مســابقات جهانی که در دبی با حضور ۱۸9 ورزشــکار 
از 30 کشور برگزار شد مقام ســوم مسابقات دوبل جهانی 
پارابدمینتون را کســب کرد.گفتنی است در این مسابقات 
تیم های الف و ب کره جنوبي قهرمان و نایب  قهرمان شدند 
و تیم دونفره ایران ســکوی ســوم را به خود اختصاص داد 

و تیم سوئیس چهارم شــد.تیم دونفره پارابدمینتون بانوان 
ایران، در مســابقات جهانی که با حضور ۱۸9 ورزشــکار از 
30 کشــور در کاس های مختلف در فراغ دبی برگزار شد 
مقام سوم مسابقات دوبل جهانی پارابدمینتون را کسب کرد 
در ایــن پیروزی با اقتدار، فاطمه بلورکش، بانوی شایســته  

شرکت آب و فاضاب شیراز حضور داشت.

استقبال گرم از قهرمان مدال آور آبفا شیراز در مسابقات جهانی پارابدمینتون

آبفا شیراز به استقبال مدال آور رقابت های جهانی پارابدمینتون رفت

مرادی: در بودجه سال جدید اعتباری بالغ بر ۵0 میلیارد تومان 
پیش بینی شــده است تا به واســطه آن هر ماه یک اتوبوس به 
ناوگان عمومی شهر اضافه شود.به گزارش اداره ارتباطات و امور 
بین الملل شــهرداری، حجت اله مرادی، معاون امور زیربنایی و 
حمل ونقل شهری شهرداری اراک بیان داشت: به رغم اینکه سال 
گذشــته 30 دستگاه اتوبوس برای شهر اراک خریداری شد، اما 
در حال حاضر تنها ۸0 دســتگاه اتوبوس در اختیار شــهرداری 
اســت، زیرا اتوبوس های خریداری شده در مرحله شماره گذاری 
و پاک بندی است.وی افزود: به دلایل مختلف مدیریت شهری 
قصد ندارد مجموعه ناوگانی که به تازگی خریداری شــده است 
را بــه بخش خصوصــی واگذار کند و مدیریــت آن با مجموعه 
شهرداری خواهد بود؛ طی این مدت ما موفق به دریافت مجوز از 
شورای اسامی شهر اراک برای جذب رانندگان شدیم و در حال 
تنظیم فراخوان برای اعان عمومی هســتیم تا با عقد قرارداد با 
یک شرکت به استخدام رانندگان بپردازیم.معاون امور زیربنایی و 
حمل ونقل شهری شهرداری اراک، اظهار داشت: در حال پیگیری 

هســتیم تا 30 دستگاه اتوبوس خریداری شده، هر چه زودتر به 
سیســتم ناوگان حمل ونقل عمومی شهر اضافه شود تا مردم در 
ســال جدید ترددهای درون شهری خود را با سهولت و کیفیت 
بیشــتری انجام دهند، عاوه بر این ۱0 دستگاه از اتوبوس های 
شــهر نیز برای بازسازی به تهران فرســتاده شده اند.وی تصریح 
کرد: وزارت کشور سهمیه ای را برای بهسازی ناوگان حمل ونقل 

عمومی شهر در نظر گرفته بود که طبق آن دولت ۸0 درصد از 
هزینه خرید ۵0 دستگاه اتوبوس را پرداخت خواهد کرد و ما از 
معدود شهرهایی بودیم که موفق به تأمین ۲0 درصد باقی مانده 
شدیم و با واریز رقمی بالغ بر ۵۴ میلیارد تومان در صدد هستیم 
تا پایان ســال به تدریج ۵0 دســتگاه اتوبوس را وارد سیســتم 
حمل ونقل شهری کنیم.معاون امور زیربنایی و حمل ونقل شهری 
شهرداری اراک گفت: در بودجه سال جدید اعتباری بالغ بر ۵0 
میلیارد تومان پیش بینی شــده است تا به واسطه آن هر ماه یک 

اتوبوس به ناوگان عمومی شهر اضافه شود.
وی افزود: تعداد اتوبوس های شــهر تا پایان سال از ۸0 به حدود 
۱۷0 خواهد رسید و از این طریق نیاز شهر در سیستم حمل ونقل 
شــهری برطرف خواهد شــد و فاصله زمانی سفر کاهش خواهد 
یافت.مرادی خاطرنشان کرد: تاش می کنیم در نیمه نخست سال 
و قبل از بازگشایی مدارس در مهرماه این اقدام را اجرایی کنیم تا با 
تردد دانش آموزان و افزایش استفاده از سیستم حمل ونقل عمومی 

شهر در نیمه دوم مشکلی در این زمینه نداشته باشیم.

معاون امور زیربنایی و حمل و نقل شهری شهرداری اراک: در بودجه سال ۱۴۰۱ شهرداری

اختصاص اعتبار ۵۰ میلیاردی به ناوگان اتوبوسرانی
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